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Spătaru (Cancelaria premierului): Sper că fondurile europene 2021-2027 vor fi 
alocate pe creştere şi dezvoltare economică 
 

Fondurile de coeziune 2014 - 2020 ar fi trebuit alo cate pentru dezvoltare 
economic ă, pentru economie şi cre ştere de plusvaloare, nu pentru m ăsuri 
sociale, care au fost necesare, dar au adus costuri , a declarat, mar ţi, Florin 
Spătaru, consilier de stat la Cancelaria prim ministru lui, în cadrul celei de-a X-a 
edi ţii a conferin ţei "România - Strategia dezvolt ării".  
 
"Nu avem o problemă de bani, mai ales că vorbim de investiţii. Atât timp cât aceste 
fonduri vor fi direcţionate către investiţiile sustenabile, nu vom avea această 
problemă. Aş vrea să menţionez un singur lucru: ştiţi că cei de la Ministerul de 
Finanţe au atras prin bondurile verzi două miliarde de euro. Aceştia sunt bani care, 
din punctul meu de vedere, vor veni să susţină aceste iniţiative, fie că vorbim de 
domeniul transporturilor, economie sau celelalte sectoare care vin cu plusvaloare 
adăugată. Dacă e să ne uităm un pic în spate, ştim că pe ultima sută de metri, când 
am vorbit de Fondurile de Coeziune 2014 - 2020, am reuşit să avem un grad de 
absorbţie foarte mare. Eu sper că fondurile 2021 - 2027 nu vor veni cu măsuri pe 
ultima jumătate de an şi că vom aloca acei bani pe care îi avem din fonduri europene 
exact acolo unde trebuie, pentru creştere şi dezvoltare economică. E bine că am 
absorbit acele fonduri, dar, din perspectiva mea, ca om care vine din industrie şi care 
are legătură legătură directă cu industria, acele fonduri ar fi trebuit să fie alocate 
către dezvoltare economică, către economie şi creştere de plusvaloare şi nu către 
măsuri care au fost necesare, dar au fost măsuri sociale, cu costuri", a spus Spătaru. 
 
Întrebat în ce direcţii au fost îndreptate fondurile de coeziune din perioada 
precedentă, oficialul Guvernului a precizat că acestea "nu s-au irosit, ci au venit să 
susţină măsurile sociale pe care le-am promovat". 
 
"E bine că am făcut acest lucru, că nu am pierdut aceşti bani, dar avem la dispoziţie 
şase ani, şapte ani de zile în care va trebui să ne gândim foarte bine unde 
direcţionăm aceste sume şi credeţi-mă că, dacă nu facem ceea ce trebuie, dacă nu 
venim cu scheme sectoriale pentru sectoare economice, dacă nu alocăm banii către 
captare, utilizare, stocare carbon, dacă nu ne ducem către oţel ‘verde’, dacă nu ne 
ducem către dezvoltare de noi tehnologii, practic vom pierde o etapă foarte 
importantă, iar eu, prin Cancelaria prim-ministrului, prin documentele programatice 
pe care le avem la dispoziţie în acest moment şi vrem să le iniţiem, asta vrem să 
facem: să creăm un drum predictibil pentru mediul de afaceri. Avem nevoie de 



mediul de afaceri, pentru că o parte din bani vor veni din aceste scheme de ajutor de 
stat, dar o parte trebuie să vină şi din investiţiile directe", a susţinut Florin Spătaru. 
 
Oficialii din ministere de linie şi instituţii specializate, alături de reprezentanţi ai unor 
companii participă, marţi, la cea de-a X-a ediţie a conferinţei "România - Strategia 
dezvoltării", organizată de publicaţia Bursa. 
 
Printre temele de discuţie propuse de află: Reforma fiscală şi reforma administraţiei 
publice - condiţii esenţiale pentru o structură suplă a statului român; Absorbţia 
fondurilor europene - motorul financiar necesar pentru dezvoltarea economiei 
naţionale; Sistemul financiar-bancar, stâlp al economiei româneşti; Investiţii în 
inovare-cercetare-dezvoltare pentru plusvaloare şi competitivitate; Energia verde şi 
România ca hub energetic; Aportul Inteligenţei Artificiale la dezvoltarea economică a 
ţării; Agricultură sustenabilă sub asediul schimbărilor climatice. AGERPRES/(AS - 
autor: Daniel Badea, editor: Oana Tilică, editor online: Simona Aruştei) 
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Nancu (FNGCIMM): IMM Invest a fost cel mai mare program de bancarizare a 
întreprinderilor mici şi mijlocii româneşti 
 
Programul IMM Invest a început cu una din şapte întreprinderi mici şi mijlocii 
bancabile şi am ajuns în anul 2023 la un raport de una din dou ă firme, a 
declarat, mar ţi, Dumitru Nancu, directorul general al Fondului Na ţional de 
Garantare a Creditelor pentru IMM (FNGCIMM), la cea  de-a X-a edi ţie a 
conferin ţei "România - Strategia dezvolt ării".  
 
"Am început IMM Invest cu una din şapte IMM-uri care erau bancabile şi am închis în 
anul 2023 cu una din două firme. Deci, a fost cel mai mare program de bancarizare a 
întreprinderilor mici şi mijlocii din România. A doua problemă pe care am identificat-
o, în 2020, venind după un an 2019 de creştere economică, a fost că 43% din IMM-
urile din România aveau capitaluri negative, adică din punct de vedere fiscal-bancar 
erau moarte. Am închis în anul 2023 cu 31% din IMM-urile din România care aveau 
capitaluri negative. Vreau să felicit sistemul financiar-bancar din România care, în 
această perioadă, din 2020 până în prezent, a fost alături de mediul de afaceri din 
România. Eu consider că a fost cel mai mare partener public-privat. La fiecare leu 
garantat de statul român s-au întors în economie 12 lei", a punctat Nancu. 
 
Potrivit oficialului, anul acesta, programul IMM Invest va avea o ultimă ediţie, întrucât 
cadrul de ajutor de stat aprobat de Comisia Europeană se încheie. 
 
"La fiecare aprobare a schemei IMM Invest, noi am avut patru ediţii. Din păcate, anul 
acesta este ultima ediţie a instrumentului financiar IMM Invest, deoarece cadrul de 
ajutor de stat pentru IMM-uri Ucraina ia sfârşit. România este cel de-al şaselea 



membru căruia Comisia Europeană i-a aprobat această schemă de finanţare. Din 
2020 până în prezent am avut patru ediţii şi la fiecare ediţie noi facem un impact 
fiscal. Eu cred că orice instrument financiar trebuie să arate sustenabilitatea în 
economie. Din punct de vedere al impactului fiscal, am mers pe două lucruri: o dată 
impactul fiscal direct, adică cele 85.000 de firme care au beneficiat de garanţia 
Fondului Naţional de Garantare, şi impactul fiscal indirect, pe care eu îl consider din 
punct de vedere financiar mai important (...)", a spus Nancu. 
 
Reprezentantul FNGCIMM a precizat că, în această săptămână, începe ultima ediţie 
a IMM Invest, iar până pe data de 30 iunie 2024 antreprenorii din România sunt 
îndemnaţi să meargă la cele 18 instituţii financiar-bancare partenere în program. 
 
"Până la 30 iunie pot depune cererea de finanţare. Menţinem cele două facilităţi şi s-
a reuşit o ieftinire a creditului. Deci, o linie capital de lucru pe o perioadă de 3 ani pe 
sistemul revolving, adică se închide în ultima lună, şi o linie capital de investiţii pe 6 
ani, valoarea fiind de 10 milioane de lei. Din punct de vedere al dobânzii pentru 
investiţii în primul an, aşa cum am spus, costurile cu garanţia, cu dobânzile sunt 
subvenţionate de la bugetul de stat, iar din anul doi dobânda a scăzut de la 2 la 1,5 
plus ROBOR pentru investiţii, de la 2,5 la 1,9 plus ROBOR pentru capitalul de lucru. 
De asemenea, dacă aveam un comision de garantare de 0,25, acum a ajuns la 0,2. 
Ştiţi cât a consumat statul român prin ajutorul de stat, prin acea subvenţie? 500 de 
milioane, deci o treime. Practic, este un instrument financiar care se autofinanţează. 
90% din firmele care au accesat IMM Invest au avut o creştere a cifrei de afaceri, opt 
din zece firme au făcut angajări, iar profitul net al celor care au accesat IMM Invest 
în această perioadă a crescut cu 9%", a subliniat Dumitru Nancu. 
 
Oficialii din ministere de linie şi instituţii specializate, alături de reprezentanţi ai unor 
companii au participat, marţi, la cea de-a X-a ediţie a conferinţei "România - 
Strategia dezvoltării", organizată de publicaţia Bursa. AGERPRES/(A - autor: Daniel 
Badea, editor: Oana Tilică, editor online: Simona Aruştei) 
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Drăgan (Ministerul Energiei): România a devenit un exportator net de electricitate, un 
lucru bun pentru stabilitatea şi securitatea zonei 
România a devenit, din nou, un exportator net de el ectricitate, ceea ce e un 
lucru bun pentru stabilitatea şi securitatea zonei, dar şi pentru dezvoltarea 
consumului în ţară, atât industrial, cât şi casnic, a declarat, mar ţi, Dan-Drago ş 
Drăgan, secretar de stat în Ministerul Energiei, la ce a de-a X-a edi ţie a 
conferin ţei "România - Strategia dezvolt ării".  
 
"Într-adevăr, preţurile sunt pe un trend descendent. Observăm acum rezultatele 
măsurilor care au fost implementate în ultimii ani şi, totodată, dacă vorbim de balanţa 
comercială şi deficitul de cont curent, observăm că România a devenit iarăşi un net 
exportator de electricitate, ceea ce cred că e un lucru bun pentru stabilitate, pentru 
securitatea zonei şi pentru tot ceea ce poate să însemne dezvoltarea consumului în 



România, fie că este vorba despre consumul industrial sau de consumul casnic. 
Dacă ne uităm la perspectivele strategiei, ceea ce urmărim noi, la Ministerul 
Energiei, ştim că România şi-a asumat un target pentru neutralitatea climatică la 
nivelul anului 2050. Din această ţintă derivă strategia pe termen lung, actualmente în 
evaluare de mediu, iar din această strategie pe termen lung avem Planul Naţional 
Integrat de Energie şi Schimbări Climatice, perspectiva anului 2030. Prin acest plan, 
care a fost în dezbatere publică, acum încorporăm toate observaţiile primite de la toţi 
jucătorii din piaţă, de la toate asociaţiile reprezentative. Ne dorim ca, la nivelul anului 
2030, să nu mai avem producţie de energie din combustibili fosili, solizi. Avem şi o 
Lege a decarbonării în vigoare, aprobată de Parlament. Totodată, trebuie să vedem 
că prin acest Plan Naţional de Energie şi Schimbări Climatice urmărim reducerea 
emisiilor de CO2 la nivelul României", a afirmat Drăgan. 
 
Potrivit acestuia, pe termen lung, se urmăreşte dezvoltarea capacităţilor de producţie 
şi continuarea programului nuclear românesc. 
 
"Nu trebuie să uităm de angajamentele şi de obligaţia morală faţă de vecinii noştri, în 
speţă Republica Moldova şi Ucraina, atât cât timp cât este necesar. Urmărim al 
doilea pilon de dezvoltare a capacităţilor de producţie şi continuarea programului 
nuclear românesc. Ne referim aici la Unităţile 3 şi 4 de la Cernavodă. Se lucrează 
intens la reabilitarea Unităţii 1, un proces care va începe în anul 2027, pentru 
prelungirea duratei de viaţă cu încă cel puţin 30 de ani. Tot pe nuclear, ne uităm la 
noile tehnologii, la reactoarele modulare mici şi vrem ca România să devină unul din 
principalii jucători în privinţa dezvoltării capacităţilor umane de acţiune în cadrul 
acestei tehnologii. Avem şi al treilea pilon în partea de producţie, dezvoltarea şi 
utilizarea gazului natural. Având în vedere că actualmente cam 80% din ceea ce 
consumăm producem on-shore în România şi în perspectiva inserţiei gazelor din 
perimetrul Neptun Deep, moment în care în 2027 vor exista suficiente resurse, 
inclusiv din domeniul gazelor naturale, care să acopere cererea internă, să ajute la 
dezvoltarea unor industrii, urmărim dezvoltarea reţelelor de transport şi distribuţie", a 
spus secretarul de stat. 
 
Conform datelor prezentate de reprezentantul Ministerului Energiei, în acest 
moment, aproximativ două miliarde de euro sunt alocate în contracte semnate şi în 
implementare pe ceea ce înseamnă dezvoltarea reţelelor de transport şi distribuţie, 
"cu transportatorul naţional de electricitate Transelectrica, de 500 de milioane de 
euro, cu transportatorul naţional de gaze naturale Transgaz, aproximativ 110 
milioane de euro, şi cu societăţile de distribuţie, 1,3 miliarde de euro puse la 
dispoziţia dânşilor, contracte semnate, marea majoritate în implementare". 
 
Oficialii din ministere de linie şi instituţii specializate, alături de reprezentanţi ai unor 
companii participă, marţi, la cea de-a X-a ediţie a conferinţei "România - Strategia 
dezvoltării", organizată de publicaţia Bursa. 
 



Printre temele de discuţie propuse de află: eeforma fiscală şi reforma administraţiei 
publice - condiţii esenţiale pentru o structură suplă a statului român; absorbţia 
fondurilor europene - motorul financiar necesar pentru dezvoltarea economiei 
naţionale; sistemul financiar-bancar, stâlp al economiei româneşti; Investiţii în 
inovare-cercetare-dezvoltare pentru plusvaloare şi competitivitate; energia verde şi 
România ca hub energetic; aportul Inteligenţei Artificiale la dezvoltarea economică a 
ţării; agricultură sustenabilă sub asediul schimbărilor climatice. AGERPRES/(A - 
autor: Daniel Badea, editor: Oana Tilică, editor online: Simona Aruştei) 


